
 
 
 

Media Release 
The Workers’ Safety and Compensation Commission Lay Charges 

under the Northwest Territories Mine Health and Safety Act 
 

Yellowknife, NT (February 2, 2024) – On January 19, 2024, the Workers’ Safety and 

Compensation Commission filed four charges against Diavik Diamond Mines in the 

Northwest Territories’ Territorial Court under the Mine Health and Safety Act.  

Diavik Diamond Mine is charged with multiple counts alleging violations of the Mine Health 

and Safety Act, including failure to implement and maintain safe work practices, and failure 

to take every reasonable measure to protect the health and safety of their employees, as 

well as other offences. 

The charges were filed following an investigation by WSCC Safety Officers in relation to an 

incident that occurred on January 26, 2023, at the Diavik Diamond Mine near Lac Du Gras 

that resulted in a serious worker injury. 

The first court appearance is scheduled for March 19, 2024, in Yellowknife, Northwest 

Territories.  

As the matter is now before the courts, WSCC is not able to provide further information or 

comment at this time. 

 
Sarah McLeod 
Manager, Communications 
T: (867) 920-3854 
E: Sarah.McLeod@wscc.nt.ca 
 
Note:  

1. This matter is now before the courts, so additional information available for release is 
limited. 

2. The Safety Act, section 11, outlines requirements for confidentiality relating to what 
personal information the WSCC can release. The Access to Information and Protection of 
Privacy Act also states what personal information government bodies are permitted to 
release. Under these Acts, the WSCC is unable to disclose personal information or 
information that could reasonably identify an individual. 
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Communiqué 

La Commission de la sécurité au travail et de l’indemnisation des travailleurs 
porte des accusations en vertu de la Loi sur la santé et la sécurité dans les 

mines des Territoires du Nord-Ouest  
 

Yellowknife, Territoires du Nord-Ouest (le 2 février 2024) – Le 19 janvier 2024, la 

Commission de la sécurité au travail et de l’indemnisation des travailleurs a porté 

quatre accusations contre la mine de diamants Diavik auprès de la Cour territoriale 

des Territoires du Nord-Ouest en vertu de la Loi sur la santé et la sécurité dans les 

mines.  

La mine de diamants Diavik est accusée de multiples infractions à la Loi sur la santé 

et la sécurité dans les mines, notamment l’omission de mettre en place et de 

maintenir des pratiques de travail sécuritaires et l’omission de prendre toutes les 

mesures raisonables pour veiller à la santé et à la sécurité du personnel.  

Les accusations découlent d’une enquête menée par les agents de la sécurité de la 

CSTIT à la suite d’un incident survenu le 26 janvier 2023 à la mine de diamants 

Diavik, près du Lac de Gras. Cet incident a causé des blessures sérieuses à un 

travailleur. 

La première comparution doit avoir lieu le 19 mars 2024 à Yellowknife, aux 

Territoires du Nord-Ouest.  

Étant donné que cette affaire est maintenant devant les tribunaux, la CSTIT n’est 
pas en mesure de fournir de renseignements ou de commentaires supplémentaires 
pour le moment.  
 
Sarah McLeod 
Gestionnaire des communications 
Tél : 867-920-3854 
Courriel : Sarah.McLeod@wscc.nt.ca 
 
Remarque :  

1. Cette affaire est maintenant devant les tribunaux. Les renseignements 
supplémentaires pouvant être diffusés sont donc limités.  

2. L’article 11 de la Loi sur la sécurité énonce les exigences relatives à la 
confidentialité en ce qui a trait aux renseignements personnels que la CSTIT peut 
diffuser. La Loi sur l’accès à l’information et la protection de la vie privée apporte 
également des précisions sur les renseignements personnels que les organismes 
gouvernementaux ont le droit de diffuser. En vertu de ces lois, la CSTIT n’est pas en 
mesure de divulguer des renseignements personnels ou de l’information qui pourrait 
raisonnablement permettre d’identifier une personne. 
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ᐱᕙᓪᓕᐊᔪᑦ ᓴᖅᑭᑎᑕᐅᔪᑦ 
ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ ᖃᐅᔨᓴᖅᑎᑦ ᐸᓯᔭᒃᓴᙳᖅᑎᑦᑎᔪᑦ ᐅᕘᓇ ᓄᓇᑦᓯᐊᕐᒥ 

ᐅᔭᕋᒃᓯᐅᕐᕕᒃᒥ ᐋᓐᓂᐊᖃᖅᑕᐃᓕᓂᕐᒧᑦ ᐊᒻᒪ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᒦᑦᑕᐃᓕᓂᕐᒧᑦ ᒪᓕᒐᖅᑎᒍᑦ 

 

ᔭᓗᓇᐃᕝ, ᓄᓇᑦᓯᐊᖅ (ᕕᕝᕗᐊᕆ 2, 2024) – ᔭᓄᐊᕆ 19, 2024ᒥ, ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ 

ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ ᖃᐅᔨᓴᖅᑎᑦ (WSCC) ᑎᓴᒪᓂᒃ ᐸᓯᔭᒃᓴᐅᔾᔪᑎᑖᖅᑎᑦᑎᓚᐅᕐᑐᑦ ᑎᐊᕕᒃ ᑕᐃᒪᓐ ᐅᔭᕋᒃᓯᐅᖅᑎᓄᑦ 

ᓄᓇᑦᓯᐊᕐᒥ ᐃᖅᑲᖅᑐᐃᕕᑎᒍᑦ ᐅᕘᓇ ᐅᔭᕋᒃᓯᐅᕐᕕᒃᒥ ᐋᓐᓂᐊᖃᖅᑕᐃᓕᓂᕐᒧᑦ ᐊᒻᒪ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᒦᑦᑕᐃᓕᓂᕐᒧᑦ 

ᒪᓕᒐᖅᑎᒍᑦ.  

ᑎᐊᕕᒃ ᑕᐃᒪᓐ ᐅᔭᕋᒃᓯᐅᖅᕕᒃ ᐸᓯᔭᒃᓴᙳᖅᑎᑕᐅᔪᑦ ᐅᓄᕐᑐᓄᑦ ᓱᕋᐃᓯᒪᓂᖏᓐᓂᒃ ᐅᔭᕋᒃᓯᐅᕐᕕᒃᒥ 

ᐋᓐᓂᐊᖃᖅᑕᐃᓕᓂᕐᒧᑦ ᐊᒻᒪ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᒦᑦᑕᐃᓕᓂᕐᒧᑦ ᒪᓕᒐᖅᒥ, ᐃᓚᖃᖅᖢᑎᒃ ᐊᑐᓕᖅᑎᑦᑎᓯᒪᙱᓐᓂᖏᓐᓂᒃ ᐊᒻᒪ 

ᑲᒪᒋᔭᖃᙱᓐᓂᕐᒥᒃ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᒦᑦᑎᑦᑎᑦᑕᐃᓕᓂᕐᒥᒃ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᕕᒃᒥ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᑦ ᖃᓄᐃᑎᑦᑕᐃᓕᓇᓱᒡᓗᒋᑦ 

ᐊᒻᒪᓗ ᐊᓯᖏᓐᓂᒃ ᐸᓯᔭᒃᓴᐅᔾᔪᑎᓂᒃ. 

ᐸᓯᔭᒃᓴᐅᔾᔪᑎᖃᖅᑎᑦᑎᓕᓚᐅᕐᑐᑦ ᖃᐅᔨᓴᓚᐅᖅᖢᓂ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ 

ᖃᐅᔨᓴᖅᑎᑦ (WSCC) ᐱᕐᕈᓗᐊᕿᑎᑦᑎᑦᑕᐃᓕᔨᖏᑦ ᖃᓄᐃᓕᔾᔪᑎᕕᓂᕐᓂᒃ ᔭᓄᐊᕆ 26, 2023ᒥ ᐅᕙᓂ ᑎᐊᕕᒃ ᑕᐃᒪᓐ 

ᐅᔭᕋᒃᓯᐅᖅᕕᒃᒥ ᓛᒃ ᑐ ᒍᕌᔅ ᖃᓂᒋᔭᖓᓂ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᒥ ᐋᓐᓂᖅᑐᖃᕐᔪᐊᓚᐅᖅᑎᓪᓗᒍ. 

ᓯᕗᓪᓕᖅᐹᒥ ᐃᖅᑲᖅᑐᐃᕕᒥ ᐱᓕᕆᐊᖑᓂᐊᖅᖢᓂ ᒫᑦᓯ 19, 2024-ᒥ ᐅᕙᓂ ᔭᓗᓇᐃ, ᓄᓇᑦᓯᐊᖅ.  

ᑕᒪᓐᓇ ᐃᖅᑲᖅᑐᐃᕕᒃᑯᑦ ᐱᓕᕆᐊᖑᓂᐊᓕᕐᓂᖓᓄᑦ ᐅᑯᐊ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ 

ᖃᐅᔨᓴᖅᑏᑦ ᑕᒪᑐᒥᖓ ᐅᖃᐅᓯᖃᒃᑲᓐᓂᕈᓐᓇᙱᑦᑐᑦ. 

 

ᓴᐃᕗᓚ ᒪᒃᓚᐅᑦ 

ᐊᐅᓚᑦᑎᔨ, ᑐᓴᐅᒪᖃᑎᒋᒍᑎᓂᑦ 

ᐅᖄᓚᐅᑦ: (867) 920-3854 

ᐃᕐᖐᓐᓈᖅᑕᐅᑖ: Sarah.McLeod@wscc.nt.ca 

 

ᖃᐅᔨᒪᒋᑦ:  
1. ᑕᒪᓐᓇ ᐃᖅᑲᖅᑐᐃᕕᒻᒦᓕᖅᑐᖅ, ᑐᑭᓯᒋᐊᕈᑎᖃᖅᑎᑦᑎᕕᔅᓴᐅᑎᐊᖏᑦᑐᖅ ᑕᐃᒪᐃᓐᓂᖓᓄᑦ. 

2. ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᒦᑦᑕᐃᓕᓂᕐᒧᑦ ᐱᖁᔭᖅ, ᐃᓚᖓ 11, ᓇᓗᓇᐃᔭᐃᔪᖅ ᐱᑕᖃᕆᐊᖃᖅᑎᑕᐅᔪᓂᑦ ᑲᓐᖑᓇᖅᑎᑕᐅᓂᖓᓄᑦ 

ᐊᑦᑐᐊᓂᖃᖅᑐᑦ ᖃᓄᖅ ᐃᓄᒻᒧᑦ ᑐᑭᓯᑎᒋᐊᕈᑎᖏᓐᓂᑦ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ 

ᖃᐅᔨᓴᖅᑏᑦ ᓴᖅᑭᖅᑎᒍᓐᓇᖅᑕᖏᓐᓂᑦ. ᐱᔭᔅᓴᐅᓂᖏᓐᓄᑦ ᑐᑭᓯᒋᐊᕈᑏᑦ ᐊᒻᒪ ᓴᐳᒻᒥᑦᑎᓂᕐᒧᑦ ᑲᓐᖑᓇᖅᑐᓂ ᐱᖁᔭᕐᒥᑦ 

ᐅᖃᖅᓯᒪᒻᒥᔪᑦ ᖃᓄᐃᑦᑐᓂ ᐃᓄᒻᒧᑦ ᑐᑭᓯᒋᐊᕈᑎᖏᓐᓂᑦ ᒐᕙᒪᒃᑯᑦ ᑎᒥᖓᓄᑦ ᓴᖅᑭᑎᑦᑎᒍᓐᓇᖅᑎᑕᐅᔪᑦ. ᑖᒃᑯᓕᖓ 

ᐱᖁᔭᕐᓂᑦ, ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ ᖃᐅᔨᓴᖅᑏᑦ ᓴᖅᑭᑎᑦᑎᔪᓐᓇᖏᑦᑐᑦ ᐃᓄᒻᒥ 

ᑐᑭᓯᒋᐊᕈᑎᖏᓐᓂᑦ ᐅᕝᕙᓘᓐᓃᑦ ᑐᑭᓯᒋᐊᕈᑎᓂᑦ ᓇᓗᓇᐃᖅᓯᒍᓐᓇᖅᑐᓂᑦ ᑭᓇᐅᓂᖓᓂᑦ ᐃᓅᔪᖅ. 
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